
PROTOKÓŁ NR XV/12
SESJI RADY GMINY ORLA

z dnia 21 grudnia 2012 r.

Obrady XV Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 9 00- 950. W sesji wzięło udział 14 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk  -  Skarbnik  Gminy,  Pan  Leon  Pawluczuk  Kierownik  Referatu  ds.  Inwestycji  i
Gospodarki Komunalnej, Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy oraz sołtysi
poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3  do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska – inspektor  Urzędu Gminy Orla. 
 
Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla  otworzył  obrady  XV  sesji.  Powitał  radnych,  osoby
zaproszone oraz sołtysów. Stwierdził, że na sali obecnych jest 13 radnych, zachowane jest
qorum, a więc obrady Rady są prawomocne. Radna Maria Sajewicz usprawiedliwiła swoją
nieobecność, radny Igor Tchórzewski dołączy do obradujących podczas trwania sesji.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. 
Zaproszenia stanowią załączniki Nr 4, 5, do protokołu.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  projektu  porządku  obrad  będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.

Radny Michał Mincewicz zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad w pkt 7 lit e w
brzmieniu: „ e) w sprawie ustalenia diety radnym Rady Gminy Orla”. Wniosek uzasadnił,
tym,  iż  został  pomówiony  o  to,  iż  na  komisji  ds.  Samorzadu  Mienia  Komunalnego
zaproponował ustalenie diet radnym w wysokości 700 zł, a nastepnie w wysokości 1 tys. zł.
Poinformował, iż nie było z jego strony żadnej propozycji. Dodał, że podczas głosowania nad
projektem uchwały wstrzymał się od głosu, a podczas komisji tylko dyskutowano na temat
wysokości  diety  radnych  rady  gminy  Orla.  Jeden  tysiąc  złotych  zaproponował
Wiceprzewodniczący Rady Gminy.

Radny Antoni  Gołub zauważył,  iż  była  to  luźna   sugestia,  a  nie  propozycja  wysokości
stawki. 

Wójt stwierdził,  że  prawdy  i  rzeczywistości  zakrzyczeć  się  nie  da,  a  każde  posiedzenie
komisji i sesji jest nagrywane i można przsłuchać przebieg posiedzenia. 

Radny Michał Mincewicz powtórzył, że nie zgłaszał propozycji wysokości stawki, a tylko o
niej mówił.

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem w sprawie skreślenia w
porządku obrad w pkt.  7  lit.  e  w brzmieniu: „e) w sprawie ustalenia  diety radnym Rady
Gminy Orla”.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 1, przeciw – 10, wstrz. – 2) nie przyjęła
wniosku w sprawie skreślenia w porządku obrad w pkt. 7 lit. e w brzmieniu: „e) w sprawie
ustalenia diety radnym Rady Gminy Orla”.



Pani Irena Odzijewicz -  Sekretarz Gminy  przypomniała radnym, iż zmianie uległ  tytuł
projektu uchwały, o której mowa w pkt 7 lit. m porządku obrad, z brzmienia: „m) w sprawie
wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  drodze  bezprzetargowej  lokalu   użytkowego  o
powierzchni 31 m², położonego w budynku remizy strażackiej we wsi Gredele gm. Orla”, na
brzmienie „m) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy lokalu użytkowego
o powierzchni 31 m², położonego w budynku remizy strażackiej we wsi Gredele gm. Orla”.
Dodała, że nowy projekt uchwały radni otrzymali i przeanalizowali na posiedzeniach komisji.

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad
będą zgłaszane inne propozycje zmian. W związku z brakiem wniosków zarządził głosowanie
nad porządkiem obrad.

Rada  Gminy  w  zarządzonym  jawnym  głosowaniu  (12  głosami  ,,za”,  1  -  ,,przeciw”,  
0 – ,,wstrz.”) przyjęła następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Informacja o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w 2012 r.
6) Zatwierdzenie planów pracy komisji na 2013 r.
7) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 r.,
b) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orla na lata 2013 – 2016

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2013-2019,
c) w sprawie budżetu gminy na 2013 rok,
d) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2013 r.
e) w sprawie ustalenia diety radnym Rady Gminy Orla,
f) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy Orla,
g) w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom za udział w sesjach

Rady Gminy Orla,
h) w  sprawie  wyboru  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty,
i) w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi,
j) w  sprawie  ustalenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie

odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości,
k) w  sprawie szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie

odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania tych odpadów,

l) zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie Gminy Orla,

m) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy lokalu użytkowego o
powierzchni 31 m², położonego w budynku remizy strażackiej we wsi Gredele
gm. Orla.

8) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
10) Wolne wnioski.
11) Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  
z poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
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Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 12, przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr XIV/12 sesji Rady Gminy Orla z dnia 30 listopada 2012 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk  -  Wójt  Gminy  Orla.  Na  wstępie  odniósł  się  do  punktu  5  porządku  obrad  i
zaproponował,  że przedstawi informację o inwestycjach zrealizowanych na terenie Gminy
Orla w 2012 r. w tej części obrad.
Radni nie wnieśli sprzeciwu, co do propozycji Wójta i została ona przyjęta jednogłośnie 13
głosami  za, 0 - przeciw, 0 – wstrzymujących się.
Wójt poinformował, iż w 2012 r. zostały zrealizowane następujące inwestycje:  
1. W dniu 2 marca b.r. przeprowadzono przetarg nieograniczony na realizację inwestycji p.n.

„Remont drogi gminnej w Krywiatyczach. W odpowiedzi na ogłoszenie o przetargu
nieograniczonym,  w  wyznaczonym  terminie  wpłynęło  5  ofert  od  potencjalnych
Wykonawców.  Najwyższą  cenę  zaproponowała  firma  STRABAG  Sp.  z  o.o.,  ul.
Parzniewska 10, 05-800 Pruszków - 464 198,96 zł brutto. Najniższą cenę zaproponowała
firma UNIBEP S.A., ul. 3 Maja 19, 17 -100 Bielsk Podlaski, MAKBUD Oddział UNIBEP
Spółka Akcyjna w Łomży, 18 – 402 Łomża, ul. Poligonowa 12, z którą w dniu 20 marca
2012r. podpisano umowę na realizację zadania za kwotę 388 458,21 zł brutto.  Roboty
drogowe zostały odebrane od Wykonawcy w dniu 15 czerwca 2012 r.

2. W dniu 2 marca br.  przeprowadzono przetarg  nieograniczony na realizację  inwestycji
-remont ulicy Armii Czerwonej w Orli.  W odpowiedzi na ogłoszenie o przetargu, w
wyznaczonym terminie  wpłynęło  5  ofert  od  potencjalnych  Wykonawców.  Najwyższą
cenę zaproponowało  Przedsiębiorstwo  Eksploatacji  Ulic  i  Mostów Sp.  z  o.o.,  15-680
Białystok  –  647  021,17  zł  brutto.  Najniższą  cenę  zaproponowało  Przedsiębiorstwo
Drogowo  Mostowe  „MAKSBUD”  Sp.  z  o.o.,  ul.  Mickiewicza  183,  17-100  Bielsk
Podlaski, z którą 20 marca 2012 r. podpisano umowę na realizację zadania za kwotę 521
701,89 zł brutto. Roboty drogowe zostały odebrane od Wykonawcy 12 lipca b.r.

3. Wykonanie boisk sportowych w ramach budowy kompleksu Moje Boisko – Orlik
2012.  Przetarg  na  realizację  zadania  wyznaczono  na  dzień  11  czerwca  2012  r.  
W  wyznaczonym  terminie  wpłynęły  trzy  oferty.  Najniższą  cenę  1 495 272,27  zł
zaproponowała spółka „MORIS –SPORT” z siedzibą w Warszawie. Pozostali  oferenci
zaproponowali ceny: 1 620 000,00 zł firma „WRZOSBUD” Artur Sacharczuk z Hajnówki
oraz 1 800 000,00 zł - Konsorcjum firm „KASZUB” i „AKADA – SPORT” z siedzibą
Kiełpino – Leszno. Środki na realizację inwestycji pochodziły z Ministerstwa Sportu i
Turystyki w kwocie 633 000,00 zł,   z Urzędu Marszałkowskiego w kwocie 200 000,00 zł,
środki  własne  gminy  662 272,27  zł.  W  dniu  02  lipca  2012  r.  podpisano  umowę  z
przedsiębiorstwem  „Moris  –  Sport”  Sp.  z  o.o.  na  realizację  zadania.  Roboty  zostały
odebrane  w  dniu  26  października  2012  r.  Za  nieterminowe  wykonanie  robót  została
naliczona kara umowna w wysokości 26 914,92 zł.

4. W  dniu  06  sierpnia  2012  r.  odbył  się  przetarg  nieograniczony  na  realizację  zadania
polegającego  na remoncie  świetlicy  we wsi  Gregorowce.  W wyznaczonym terminie
wpłynęły 4 oferty. Najniższa oferowana cena wynosiła 90 498,85 zł. i przekraczała kwotę
zarezerwowaną na to zadanie w budżecie gminy - 87 000,00 zł. Dnia 6 sierpnia 2012 r.
podano do publicznej wiadomości zawiadomienie o unieważnieniu przetargu. W dniu 23
sierpnia b.r. został przeprowadzony drugi przetarg. W wyznaczonym terminie wpłynęły
trzy oferty. Oferta złożona przez Przedsiębiorstwo REMONTDOM s.c. Marek Żukowski,
Marek Grynczel  z  Białegostoku zaoferowało  realizację  zamówienia za  najniższą  cenę
83 500,00  zł.  Pozostali  oferenci  zaoferowali  ceny:  89 728,50  zł  -  Przedsiębiorstwo
ELBUD  Eugeniusz  Pawluczuk  z  Bielska  Podlaskiego  oraz  86 974,87  zł  -
Przedsiębiorstwo Usług Wielobranżowych „WYGODA” z siedzibą w Bielsku Podlaskim.
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W dniu 10 września 2012 r. podpisano umowę z Wykonawcą. Roboty budowlane zostały
odebrane w dniu  28 listopada 2012 r.

5. W dniu 17 sierpnia 2012 r. pomiędzy Samorządem Województwa Podlaskiego, a Gminą
Orla została zawarta umowa o przyznanie pomocy finansowej w wysokości do 1 098 177
zł (max 75% kosztów kwalifikowanych) na realizację zadania -  „Budowa Kanalizacji
sanitarnej  oraz  przebudowa  wodociągu  w  Orli”  obejmującego  zasięgiem  części
następujących ulic: 1-go Maja, Kleszczelowską, Partyzantów, Piaskową, Wyzwolenia, A.
Czerwonej oraz Koszelowską, Żwirki i Wigury, Krótką, Wąską i działki geodezyjne nr
436/26 (droga), 436/17, 448 (droga), 391/12, 1017, 811/2, 811/3, 815/2 oraz przebudowę
wodociągu  w  ul.  Partyzantów.  W  dniu  06  grudnia  2012  r.  ośmiu  potencjalnych
wykonawców  złożyło  oferty  cenowe  na  realizację  inwestycji..  Najniższą  cenę
1 149 598,47  zaoferowało  Przedsiębiorstwo  Inżynierii  Lądowej  Bartosz  Ćwik  Spółka
Komandytowa z siedzibą w Siemiatyczach. Najwyższą cenę 1 499 945,46 zaoferowało
Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „ZIEJA” Ryszard Zieja z Łomży. Pięciu wykonawców
wezwano do uzupełnienia ofert. Rozstrzygnięcie przetargu nastąpi w ciągu 30 dni od dnia
złożenia i otwarcia ofert;

6. Przebudowa dróg gminnych w miejscowościach: Malinniki, Szczyty – Dzięciołowo,
Szczyty – Nowodwory,  ul.  Ogrodowej i  ul.  Wyzwolenia w Orli,  rozbudowa drogi
gminnej w Koszelach oraz remont – modernizacja chodnika w pasie drogi gminnej w
Krywiatyczach
W  dniu  30  sierpnia  2012  r.  wysłano  do  trzech  projektantów  zapytanie  ofertowe  na

wykonanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  na  w/w  roboty  drogowe.  W
wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty. Niższą cenę zaoferował Pan Mirosław Iwaniuk
prowadzący działalność gospodarczą pod nazwą „Biuro Projektów i Usług Budowlanych” z
siedzibą w Hajnówce, z którym podpisano stosowne umowy na wykonanie dokumentacji:

− przebudowa drogi gminnej Nr 108261B w miejscowości Szczyty – Dzięciołowo za
cenę 19 987,50 zł,

− przebudowa drogi gminnej Nr 108262B w miejscowości Szczyty – Nowodwory za
cenę 19 987,50 zł

− remont – modernizacja chodnika w pasie drogi gminnej Nr 108277B w miejscowości
Krywiatycze za cenę 4 298,85 zł,

− przebudowa drogi gminnej Nr 108284B (ulicy Ogrodowej) oraz ulicy Wyzwolenia w
Orli za cenę 19 188,00 zł, 

− przebudowa drogi gminnej Nr 108278B we wsi Malinniki za cenę 14 760,00 zł,
− rozbudowa drogi gminnej Nr 108268B w miejscowości Koszele za cenę 57 564, 00 zł.

Przed przystąpieniem do opracowania projektu należało dokonać podziału 112 działek
siedliskowych,  gdyż  stan  ewidencyjny  granic  pasa  drogowego  odbiegał  od  stanu
rzeczywistego. Pas drogowy fizycznie zajmuje części działek stanowiących własność
osób fizycznych.  W związku z  tym, w dniu  12  marca 2012 r.  wysłano zapytanie
ofertowe  w  sprawie  kosztu  podziałów  działek  siedliskowych.  W  odpowiedzi  na
zapytanie wpłynęły 4 oferty. Najniższą cenę 49 280,00 zł zaoferował Pan Arkadiusz
Siemieniuk  prowadzący  działalność  gospodarczą  pod  nazwą  „AS-GEO”  Usługi
Geodezyjno – Kartograficzne z siedzibą przy ul. 3 Maja 19 B lok. 16, 17 – 100 Bielsk
Podlaski, z którym w dniu 02 listopada 2012 r. podpisano umowę.

7. Budowa budynku Gminnego Centrum Kultury w Orli
Sporządzanie  dokumentacji  projektowej  budynku  Gminnego  Centrum  Kultury  w  Orli
uległo przedłużeniu z winy projektanta.

8. Przebudowa istniejących budynków świetlic w Gredelach  i w Mikłaszach
Podpisano  umowę  z  Panem  Grzegorzem  Korszakiem  prowadzącym  działalność

gospodarczą pn.: „BIURO PROJEKTOWE GREKOR” z siedzibą w Bielsku Podlaskim na
wykonanie  dokumentacji  projektowej  p.t.:  „Przebudowa  istniejącego  budynku  świetlicy
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wiejskiej w Gredelach” za cenę 10 000,00 zł brutto oraz „Przebudowa budynku świetlicy w
Mikłaszach za cenę 5 000,00 zł brutto. Dokumentacja powinna być opracowana do dnia 31
stycznia 2013r. 
9. W dniu 03.10.2012 r. odebrano roboty budowlane w ramach umowy z dnia 07.05.2012 r.

zawartej  pomiędzy  Powiatem  Bielskim,  Powiatowym  Zarządem  Dróg  w  Bielsku
Podlaskim, a Gminą Orla na realizację zadnia pn.: ”Modernizacja drogi powiatowej Nr
1686B Wólka Wygonowska – Pawlinowo”. Koszt inwestycji wyniósł 322 934,46 zł, w
tym 70% stanowiły środki własne Gminy Orla w wysokości 226 054,12 zł.

10. Protokołem z dnia 30 października 2012r. zostały odebrane roboty budowlane inwestycji
pn.:  „Remont  drogi  powiatowej  Nr  1603B  i  Nr  1654B  ulicy  Mickiewicza  i
Kleszczelowskiej w Orli”. Wartość inwestycji  jest  równa kwocie 877 010,47 zł,  75%
środków pochodziło z budżetu Gminy Orla, tj. 657 757,85 zł.

W 2012 roku na inwestycje zostało przeznaczonych 3 812 748,00 zł,  w tym środki
własne Gminy Orla w wysokości 2 677 522,21 zł oraz środki pochodzące z innych źródeł
finansowania w wysokości 1 135 226,02 zł.

W  dalszej  części,  Wójt  poinformował,  iż  w  okresie  między  sesjami  zostały
zrealizowane następujące zadania:
- 11 grudnia b.r. została podpisana przedwstępna umowa notarialna w sprawie przejęcia od

ANR SP działki zabudowanej oczyszczalnią ścieków w Dydulach. Porozumienie zakłada,
że  ANR  sfinansuje  100%  kosztów  modernizacji  oczyszczalni  oraz  przebudowy  sieci
kanalizacyjnej na osiedlu w Dydulach. Według wstępnej opracowanej koncepcji, koszt
budowy nowej oczyszczalni wyniesie 750 tys. zł netto,

- 5  grudnia  2012  r.  samorządy  zrzeszone  w  Stowarzyszeniu  Samorządów  Euroregionu
Puszczy Białowieskiej  podpisały  porozumienie w sprawie  wspólnej  realizacji  projektu
„Wspólnie  chronimy  Puszczę  Białowieską”.  Związane  to  jest  z  zakwalifikowaniem
projektu  do  dofinansowania  ze  środków  Programu  Współpracy  Transgranicznej
Polska-Białoruś-Ukraina (do tej pory projekt był na liście rezerwowej). W kwietniu 2014
r. Gmina Orla otrzyma średni samochód  ratowniczo-gaśniczy. Koszt realizacji zadania to
kwota 976 353,60 zł. 90% zostanie sfinansowane z otrzymanej dotacji tj. 878 718,20 zł,

- 22 listopada 2012 r. firma NORDEX otrzymała pozwolenie na budowę Farmy Wiatrowej
Orla. Decyzja uprawomocniła się 7.12.2012 r. Realizacja inwestycji nastąpi w 2013 r.. Po
jej wykonaniu budżet gminy Orla wzbogaci się o 1,5 mln zł rocznie,

- zakupiono meble kuchenne i armaturę do świetlicy w Gregorowcach,
- 10.12.2012 r. zakończyły się prace związane z przebudową przepustu na drodze do kol.

Antonowo. Wydatkowano ponad 13 tys. zł,
- na bieżąco prowadzone są prace związane z zimowym utrzymaniem dróg,
- przygotowano i zlecono kolportaż gazetki gminnej „Wiadomości z gminy Orla”,
- w dniach 2-4 grudnia 2012 r.  w Mołdawii  miała  miejsce oficjalna wizyta Bronisława

Komorowskiego  Prezydenta  RP.  Do  udziału  w  wizycie,  a  zarazem  w  konferencji
poświęconej doświadczeniom demokracji lokalnej w procesie transformacji zaproszonych
zostało  5  samorządowców  z  Polski,  w  tym  i  Wójt  Gminy  Orla.  Wójt  przedstawił
charakterystykę  gminy i  działania  zrealizowane w ostatnich latach.  Jest  to  szczególne
wyróżnienie, dostrzeżenie i docenienie przez władze państwowe przemian, jakie zachodzą
w Gminie Orla na przestrzeni ostatnich lat.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  Wójtowi  Gminy  Orla  za  przedstawienie
informacji. Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy będą zgłaszane pytania, bądź
uwagi.
Radny M. Mincewicz oznajmił, iż cieszy go fakt, iż gmina Orla się wyróżnia. Cieszy się, że
powstają nowe świetlice wiejskie, że są doposażone, ale wyraził swoje niezadowolenie z tego,
iż w Orli  nie ma świetlicy wiejskiej.  Miał powstać nowy budynek GOK w Orli,  o czym
pisano wcześniej w gazetce gminnej, ale  nie powstaje  i  nikt o tym na chwilę  obecną nie
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mówi. Dodał, że Wójt informował go tym, że wykonawca projektu budynku, nie wywiązuje
się  z  umowy.  Radny  zauważył,  że  radni  powinni  żądać  od  projektantów  wyjaśnień,  bo
mieszkańcom Orli należy się świetlica.
Wójt przypomniał  radnemu,  że  dokumenty  w  tej  sprawie  zostały  mu  okazane  podczas
posiedzenia Komisji ds. Samorządu i Mienia Komunalnego. Termin na wykonanie projektu
budynku  GOK  w  Orli  zgodnie  z  umową  upłynął  12  kwietnia  b.r.  Z  uwagi  na  to,  że
wykonawca nie wywiązał się z zadania w terminie, zostały naliczone mu kary umowne. Wójt
dodał, że jeśli Gmina Orla rozwiąże z nim umowę, to następny projektant będzie potrzebował
czasu na tworzenie projektu od podstaw.
Na tym dyskusję zakończono.

Ad. 5. Przewodniczący Rady przypomniał, iż poszczególne informacje na temat inwestycji
zrealizowanych na terenie Gminy Orla w 2012 r. przedstawił Wójt podczas omawiania 4 pkt
obrad. 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Do obradujących o godzinie 916 dołączył radny Igor Tchórzewski.

Ad.  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  –
„Zatwierdzenie planów pracy komisji na 2013 r.”. 
Radny Michał  Mincewicz stwierdził,  iż  Radzie  Gminy  nie  zostały  przedstawione  plany
pracy Komisji Rady Gminy Orla na rok 2013, więc co ma zatwierdzać? 
Głos w kwestii planów pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy Orla zabrała Sekretarz
Gminy. Poinformowała, iż zarówno plan pracy  Komisji Planowania, Budżetu i Finansów
jak i Komisji do Spraw Samorządu i Mienia Komunalnego przewiduje osiem posiedzeń, w
tym jedno posiedzenie wspólne wyjazdowe, a tematyka posiedzeń jest zgodna z tematyką
obrad Rady Gminy. Natomiast Komisja Rewizyjna Komisja zaplanowała trzy posiedzenia, w
tym  jedną  kontrolę  problemową  w  Zespole  Szkół  w  Orli.  Ponadto  komisja  przewiduje
możliwość odbycia dodatkowych posiedzeń, jeżeli konieczność taka wyniknie w związku z
realizacją zadań gminy.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił  się  z zapytaniem, czy będą zgłaszane uwagi  bądź
zapytania w danym przedmiocie sprawy. W związku z tym, że pytań i uwag nie zgłoszono
zarządził głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
zatwierdziła plan pracy Komisji Planowania, Budżetu i Finansów na 2013 r.
Plan pracy stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
zatwierdziła plan pracy Komisji do Spraw Samorządu i Mienia Komunalnego na 2013 r. 
Plan pracy stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad planem pracy Komisji Rewizyjnej
na 2013 r.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
zatwierdziła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.
Plan pracy stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Ad.7. Przewodniczący Rady Gminy Orla przystąpił do realizacji 7 pkt porządku obrad -
,,Podjęcie uchwał”. Oznajmił, iż pierwsza uchwała dotyczy zmian w budżecie gminy na 2012
r. W związku z brakiem pytań i  uwag Przewodniczący Rady poddał  projekt uchwały pod
głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr XV/105/12 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10  do protokołu.
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Kolejna  uchwała  dotyczyła  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Orla  na lata
2013  –  2016   wraz  z  prognozą  kwoty  długu  i  spłat  zobowiązań  na  lata  2013-2019.
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone
uwagi  bądź  zapytania.  Pytań  i  wniosków  radni  nie  zgłosili,  w  związku,  z  czym
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr XV/106/12 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orla na lata
2013 – 2016  wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2013-2019.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż kolejna uchwała dotyczy budżetu gminy na 2013
r. Przypomniał radnym, iż treść uchwały była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji.
Projekt  budżetu  gminy  przedłożony  przez  Wójta,  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez
Komisje  Rady  Gminy Orla.  Radni  zostali  również zapoznani  z  pozytywną opinią  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie projektu budżetu
gminy  na  2013  r.  Następnie  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą
zgłaszane uwagi  bądź zapytania do zapisów ujętych w uchwale. W związku z tym, iż pytań i
uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy  w  wyniku  jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw  –  0,  wstrz.  –0)  podjęła
uchwałę Nr XV/107/12 w sprawie budżetu gminy na 2013 rok.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali również projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Orla na 2013 r.
Zwrócił się z zapytaniem, czy do projektu będą wnoszone uwagi bądź zapytania. W związku
z tym, że wniosków i pytań nie zgłoszono Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
podjęła uchwałę Nr XV/108/12 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy na 2013
r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił  radnych o  zgłaszanie  uwag bądź  zapytań  do
zapisów ujętych w projekcie uchwały w sprawie ustalenia diety radnym Rady Gminy Orla. W
związku z brakiem pytań i wniosków poddał projekt pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  12,  przeciw –  1,  wstrz.  –  1)  podjęła
uchwałę Nr XV/109/12 w sprawie ustalenia diety radnym Rady Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Kolejna  uchwała  dotyczyła  ustalenia  wynagrodzenia  Wójtowi  Gminy  Orla.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  iż  była  ona  również  przedmiotem  dyskusji  na
posiedzeniach Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie
wnoszone uwagi bądź zapytania. 
Radny Michał  Mincewicz zwrócił  się  z  zapytaniem,  jaka  jest  wysokość  wynagrodzenia
Wójta Gminy Orla, gdyż w projekcie uchwały nie ma informacji o tym. Mieszkańcy pytają go
o wysokość wynagrodzenia Wójta. Jedni mówią, że Wójt zarabia 16 tys. zł, drudzy, że 20 tys.
zł. W poprzedniej kadencji zwrócił się z zapytaniem do radnej I. Rengajło, ile wynosi ogółem
wynagrodzenie Wójta – odpowiedziała, że około 14 tys. zł.
Wójt poinformował,  iż  otrzymuje  7 300  zł  netto,  jest  to  wynagrodzenie  niższe  niż
wynagrodzenie Wójta Gminy Bielsk Podlaski. Odnoszą się do podwyżek diet przypomniał, że
obowiązująca  dotychczas  wysokość  diet  radnych  została  uchwalona  w  grudniu  2007  r.
Wynagrodzenie Wójta było uchwalane 4 lata temu i jest to podwyżka około 700 zł netto.
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Radny Michał Mincewicz stwierdził,  iż Wójt nie odpowiedział  na jego pytanie, gdyż on
prosił o podanie kwoty brutto, a nie netto.
Wójt zaproponował, aby radny policzył wysokość wynagrodzenia brutto. 
Radny Michał Mincewicz stwierdził,  iż  nie będzie przeliczał,  „Jeśli  nie chce Pan podać
wysokości to Pana wola”.
Radna Krystyna Dolina Sulima zauważyła, że kwota netto to kwota, którą Wójt otrzymuje
do ręki.
W dalszej części protokołu pominięto wypowiedzi, które nie wnosiły nic do meritum sprawy.

Wójt poinformował, iż decyzja o podwyższeniu diet i wynagrodzenia Wójta jest związana z
dość  dobrą  sytuacją  Gminy  Orla.  Sołtysi  z  terenu  gminy  Orla  po  podwyżce  będą  mieli
najwyższą dietę w powiecie bielskim, radni będą mieli tyle samo, co radni Gminy Bielsk
Podlaski, natomiast Wójta wynagrodzenie będzie niższe niż Wójta Gminy Bielsk Podlaski.
Radny  Michał  Mincewicz zauważył,  że  Wójt  swoimi  wypowiedziami  zawsze  potrafi
wszystkich  zakręcić,  a  najniższe  wynagrodzenie  Wójta  jest  związane  z  tym,  z  Wójt  ma
mniejszy okres stażu pracy. 
Pan  Marek  Kułakowski Radca  Prawny  Urzędu  Gminy  wyjaśnił  radnemu,  że  do
wynagrodzenia liczy się ogólny staż pracy, a nie od momentu pełnienia funkcji wójta.
Radny  Michał  Mincewicz zwrócił  się  z  zapytaniem,  ile  wynosi  wynagrodzenie  Radcy
Prawnego Urzędu Gminy Orla.
Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy poinformował, iż za usługę prawną
otrzymuje wynagrodzenie miesięczne w wysokości 1 500 zł plus VAT.
W związku z tym, iż radni nie zgłosili innych pytań Przewodniczący poddał projekt uchwały
pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  12,  przeciw –  1,  wstrz.  –  1)  podjęła
uchwałę Nr XV/110/12 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójtowi Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali  również projekt  uchwały w sprawie ustalenia  wysokości  diet  przysługujących
sołtysom  za  udział  w  sesjach  Rady  Gminy  Orla.  Poprosił  o  zgłaszanie  ewentualnych
wniosków lub zapytań. 
Radny  Michał  Mincewicz oznajmił,  iż  zdziwiony  jest,  tym,  że  Wójt  przez  cały  czas
podkreśla, że sołtysi po podwyżce będą mieć najwyższą dietę w powiecie, a nie mówi się o
tym, że w momencie, gdy radnym ustalane były w poprzednim okresie diety, sołtysi zostali
pominięci.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwróci  uwagę  radnemu,  aby  nie  podkreślał  cały  czas,  że
sołtysi  są  poszkodowani  w  całej  tej  sytuacji.  Na  Komisji  ds.  Samorządu  i  Mienia
Komunalnego dyskutowano o tym, że będą mieć po proponowanej podwyżce, największe w
powiecie, a jego zdaniem i w województwie.
Radny Eliasz Kalina zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady Gminy, czy na
posiedzeniu Komisji ds. Samorządu i Mienia Komunalnego radny Mincewicz upominał się o
sołtysów, czy zabiera głos w ich sprawie tylko dzisiaj?
Przewodniczący  Rady oznajmił,  iż  w sprawie  sołtysów na  posiedzeniu  radny  głosu  nie
zabierał.
Na tym dyskusję  zakończono. Przewodniczący ponowił prośbę o zgłaszanie ewentualnych
wniosków  do  projektu  uchwały.  Pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono,  wobec  czego
Przewodniczący zarządził głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr XV/111/12 w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom za
udział w sesjach Rady Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16  do protokołu.
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Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż uchwały podjęte przez Radę Gminy w dniu
dzisiejszym w kwestiach diet  i wynagrodzenia Wójta wejdą w życie z dniem 1 stycznia 2013
r.

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że radnym są znane przesłanki powstania
projektu uchwały  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia wysokości  tej  opłaty. Następnie zwrócił  się z zapytaniem do
radnych, czy będą zgłaszane uwagi  bądź zapytania do zapisów ujętych w uchwale.
Głos w przedmiocie uchwały zabrał Wójt Gminy. Poinformował, iż od 1 lipca 2013 r. zaczną
obowiązywać nowe zasady odbioru odpadów komunalnych. Dodał, że obowiązujące przepisy
pozwalają  na  ustalanie  opłat  w  oparciu  o:  liczbę  mieszkańców  zamieszkujących  daną
nieruchomość, ilość zużytej wody, powierzchnię lokalu, albo na ustalenie jednej ryczałtowej
kwoty  od  gospodarstwa  domowego.  Od  lipca  2013  r.  wywozem  śmieci  od  wszystkich
właścicieli  nieruchomości  zamieszkałych  zajmie  się  firma wyłoniona  w  drodze  przetargu
przez  Gminę,  a  właściciele  nieruchomości  zamieszkałych  (w  tym  także  częściowo  lub
czasowo  zamieszkałych),  będą  wnosić  opłaty  nie  bezpośrednio  dla  przedsiębiorcy,  a  na
rachunek gminy. Przygotowany projekt uchwały zakłada naliczanie opłat w oparciu o liczbę
mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. Jeśli odpady będą zbierane selektywnie –
opłata będzie wynosiła miesięcznie 6 zł od mieszkańca. Każda posesja zostanie wyposażona
w pojemnik na odpady zmieszane, pojemnik na odpady zbierane selektywnie. Należy w nim
gromadzić:  tworzywa  sztuczne,  opakowania  metalowe,  opakowania  wielomateriałowe,
tekstylia, szkło białe i kolorowe oraz makulaturę. Zainteresowani będą mogli otrzymać worki
na popiół i  odpady zielone.  Wójt dodał,  że  na chwilę  obecną jego zdaniem nie ma innej
korzystnej i sprawiedliwej metody ustalenia opłaty. W przyszłości, jeśli zmienią się przepisy -
będzie  można  zróżnicować  stawki  w  zależności  od  ilości  osób.  Poinformwoał,  że  w
przypadku, gdy mieszkancy nie będą segregować odpadów, będą ponosić opłaty dwukrotnie
wyższe. Informacje na ten temat zostały opublikowane w „Wiadomościach z Gminy Orla”.
Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy  zwrócił uwagę na dotychczasowe
umowy  z  przedsiębiorstwami,  które  zajmują  się  wywożeniem  odpadów  komunalnych  z
posesji.  Podkreślił,  iż  w  interesie  mieszkańców  leży  rozwiązanie  do  1  lipca  2013  r.
przedmiotowych umów.
Wójt zauważył, że jest to bardzo słuszna uwaga, dlatego zwrócił się prośbą, aby mieszkańcy
sięgnęli do umów dotychczasowych i sprawdzili zasady ich rozwiązania.
Radny Michał Mincewicz zwrócił się z zapytaniem, czy dotychczas obowiązujące umowy
nie wygasają w momencie przejęcia obowiązków przez samorządy.
Pan  Marek  Kułakowski  Radca  Prawny  Urzędu  Gminy poinformował,  iż  w
znowelizowanej  ustawie  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  nie  ma  zapisu
mówiącego o wygasaniu tych umów z „automatu”.
W związku z brakiem innych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr XV/112/12  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty.
 Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane wnioski,
bądź  zapytania do  projektu  uchwały w sprawie  terminu, częstotliwości  i  trybu uiszczania
opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi.  W związku  z  brakiem pytań  i  uwag
Przewodniczący zarządził głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
podjęła  uchwałę  Nr  XV/113/12  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
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Pan  Aleksander  Klin  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  iż  kolejny
projekt uchwały dotyczy  ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami  komunalnymi,  składanej  przez  właścicieli  nieruchomości.  Zwrócił  się  z
zapytaniem, czy do projektu uchwały będą zgłaszane wnioski bądź propozycje zmian. 
Radni nie podjęli dyskusji w przedmiocie uchwały, w związku z tym Przewodniczący Rady
zarządził głosowanie. 
Głosami 14 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrz. się” Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XV/114/12 w
sprawie ustalenia wzoru deklaracji  o  wysokości  opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

Kolejny  projekt  uchwały  dotyczył szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania tych odpadów. Przewodniczący Rady Gminy oznajmił, iż projekt uchwały
radni analizowali na posiedzeniach komisji. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie
wnoszone uwagi bądź propozycje zmian.
W  związku  z  tym,  iż  wniosków  i  uwag  radni  nie  zgłosili  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (14 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
podjęła uchwałę Nr XV/115/12 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania tych odpadów.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20  do protokołu. 

Pod dyskusję został poddany kolejny projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Orla.
W  związku  z  brakiem  uwag  i  wniosków  do  przedstawionego  projektu  uchwały  w
zarządzonym jawnym głosowaniu głosami 14 „za”, 0 „przeciw”,0 „wstrz. się” Rada Gminy
podjęła uchwałę Nr XV/116/12  zmieniającą uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

Ostatnia uchwała dotyczyła wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy lokalu
użytkowego o powierzchni 31 m², położonego w budynku remizy strażackiej we wsi Gredele
gm. Orla.
Przewodniczący Rady zauważył, iż była ona również przedmiotem dyskusji na posiedzeniach
Komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z zapytaniem, czy będą w tej sprawie wnoszone uwagi
bądź zapytania. W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał
projekt uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  14,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę  Nr  XV/117/12  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  dzierżawy
lokalu  użytkowego o powierzchni 31 m², położonego w budynku remizy strażackiej we
wsi Gredele gm. Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Ad. 8. W punkcie wnioski, interpelacji i zapytania radnych, głos zabrali:

Radny Michał Mincewicz nawiązując do wypowiedzi  radnego Eliasza  Kaliny dotyczącej
braku z jego strony wypowiedzi na temat diet sołtysów na posiedzeniu Komisji i zabierania
głosu w tej materii podczas sesji Rady Gminy stwierdził, że nie wypada mówić o kimś, kto
jest  nieobecny,  więc  porusza  temat  sołtysów  w  ich  obecności.  Ponadto  zwrócił  uwagę
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radnemu Kalinie,  że  zwraca  uwagę  w tej  sprawie,  aby  przypodobać  się  Wójtowi.  Radny
nadmienił, że jego zapytania dotyczące wysokości wynagrodzenia Wójta wynikały z tego, że
chciał podkreślić jego oszczędność. Jego zdaniem Wójt mógłby zatrudnić swego zastępcę, co
wiązałoby się z kolejnymi wydatkami, a tym czasem Wójt „rządzi” sam. W dalszej części
radny M. Mincewicz zgłosił wniosek o przyznanie premii sołtysom z terenu gminy Orla.
Radny Eliasz Kalina stwierdził,  że jeśli  radny Mincewicz jest  taki mądry – to powinien
kandydować na Wójta Gminy Orla.
Radny  M.  Chmielewski zasugerował,  aby  na  zebraniach  wiejskich  rozdać  starszym
mieszkańcom  gminy  projekty  wypowiedzenia  dotychczasowych  umów  z  odbiorcami
odpadów komunalnych. Następnie radny zwrócił się z zapytaniem, kto będzie ważył odpady
wywożone  z  terenu  gminy  Orla.  Ponadto  zapytał  o  wysokość  subwencji  oświatowej  na
jednego ucznia, a także o wysokość subwencji wyrównawczej otrzymywanej w związku z
nauczaniem języka mniejszości. 
Wójt Gminy w odniesieniu do propozycji radnego M. Chmielewskiego zauważył, iż dobrym
pomysłem jest przygotowanie projektu wypowiedzenia dotychczasowej umowy z odbiorcą
odpadów  komunalnych.  W  kwestii  wysokości  subwencji  oświatowej,  poinformował,  iż
odpowiedź  zostanie  udzielona  radnemu  na  piśmie.  Jeśli  chodzi  o  ważenie  śmieci,  Wójt
poinformował, iż nie wiadomo jeszcze, jak ta sprawa zostanie rozwiązana. 

Ad. 9. Odpowiedzi udzielono w poprzednim punkcie obrad. 
Ad. 10. W wolnych wnioskach głos zabrali:

Pan Włodzimierz Gołub sołtys wsi Dydule zwrócił się z zapytaniem, jak będzie rozwiązana
sytuacja, gdy właściciel posesji nie posiada kosza na śmieci, a także o to, czy kontenery koło
sklepu zostaną zabrane. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił, iż od 1 lipca b.r. wszyscy mieszkańcy będą
posiadali pojemniki, natomiast kontenery na odpady, które znajdują się koło sklepów zostaną
zabrane. 
Wójt  poinformował, iż spośród wszystkim właścicieli nieruchomości, pojemniki pozasiada
tylko  43 % gospodarstw domowych. Każdy będzie musiał płacić za odbierane odpady, więc
nie będzie wyrzucał ich do rowu, czy do lasu.
Pan Jerzy  Kazimiruk  sołtys  wsi  Spiczki zapytał,  jak  będzie  kształtowała  się  opłata  za
wywóz odpadów komunalnych, jeśli niektóre osoby mieszkają sezonowo – tylko latem.
Wójt poinformował,  iż  w deklaracji,  którą  będą  wypełniać  mieszkańcy należy  zaznaczyć
odpowiedni miesiąc.
Pan  Mikołaj  Barszczewski  mieszkaniec  wsi  Paszkowszczyzna  podziękował  radnym:
Marcinowi Kubajowi i Michałowi Mincewiczowi za to, że stanęli na wysokości zadania w
jego sprawie.
Na  zakończenie Wójt  Gminy  złożył  wszystkim  obecnym  najserdeczniejsze  życzenia  na
Nowy Rok oraz zbliżające się Święta Bożego Narodzenia. 

Ad.  11.  W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym zamknął obrady. 

   Protokołowała    Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                                   Aleksander Klin
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